
 

Protokół z posiedzenia 

 XVIII sesji zwyczajnej  

VI kadencji Rady Powiatu w Legionowie  

w dniu 25 maja  2020 roku 

WAK.0002.5.2020 

 

XVIII Sesja w dniu 25 maja 2020  odbyła się z wykorzystaniem środków 

porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania). 

Obrady rozpoczęto 25 maja 2020 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 13:57 tego samego 

dnia. 

1. Otwarcie obrad. 

 Sesję otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie Leszek Smuniewski 

witając radnych, gości oraz pozostałych uczestników obrad. 

Lista radnych uczestniczących w obradach stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

(obecność potwierdzona przez Przewodniczącego Rady) 

Lista  gości uczestniczących w obradach stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

(obecność potwierdzona przez Przewodniczącego Rady). 

 

Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski poinformował zebranych, że „na mocy art. 15 

ust. 1 a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady Rady Powiatu 

Legionowskiego są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 

dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w BIP Powiatu Legionowskiego oraz na stronie 

internetowej Powiatu Legionowskiego. Tablica informacyjna usytuowana jest przed 

wejściem do Sali obrad. Jeśli Państwa obecność na sesji Rady Powiatu nie jest związana z 

wykonywaniem obowiązków służbowych i nie życzą sobie Państwo aby ich wypowiedzi lub 

wizerunek zostały utrwalone, uprzejmie proszę o zaprzestanie udziału w obradach - 

rozłączenie się z wideokonferencji. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 22 członków. 

Radni w programie e-sesja potwierdzili swoją obecność. 

 

Obecni: 

1. Aleksandra Bednarek 

2. Agnieszka Borkowska 

3. Piotr Choroś 

4. Przemysław Cichocki 

5. Zenon Durka 

6. Anna Gajewska 

7. Zbigniew Garbaczewski 

8. Mirosław Kado 

9. Michał Kobrzyński 

10. Izabela Kownacka 

11. Grzegorz Kubalski 

12. Zenon Kuska 

13. Konrad Michalski 

14. Agnieszka Powała 

15. Leszek Smuniewski 

16. Sylwester Sokolnicki 

17. Artur Stankiewicz 

18. Jacek Szczepański 

19. Mariusz Śledziewski 



20. Tomasz Talarski 

21. Robert Wróbel 

22. Grzegorz Zbroch 

Przewodniczący Rady przekazał uczestnikom obrad  wskazówki związane z organizacją 

video konferencji, między innymi w kwestii zabierania głosu, obsługi i rejestracji w 

programie e-sesja i programie zoom, kwestii głosowania (przed każdym głosowaniem 

potwierdzenie quorum), realizacji porządku obrad. 

2. Informacja o porządku obrad. 

1. Otwarcie obrad. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

4. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty Legionowskiego. 

5. Informacja Powiatowego Biura ARiMR na temat wykorzystania środków będących 

w dyspozycji Agencji przez mieszkańców Powiatu Legionowskiego. 

6. Zadania, cele i zakres działania opieki społecznej na terenie powiatu -  

sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. 

7. Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej „Kombatant” w Legionowie 

za rok 2019. 

8. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Legionowskiego z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2019 roku”. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie uczczenia 30. 

rocznicy odrodzenia samorządu terytorialnego w Polsce. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

upamiętnienia  100. rocznicy urodzin Jana Pawła II. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę 

Nr 106/XIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 23 grudnia 2019 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2020.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na 

lata 2020 - 2035. 

13. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Powiatu. 

14. Wolne wnioski i oświadczenia. 

15. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że Starosta Legionowski złożył 

wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie 

w sprawie określenia zadań realizowanych przez Powiat na rzecz osób niepełnosprawnych, 

finansowanych lub dofinansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych oraz wysokości środków przeznaczonych na te zadania. 

Przewodniczący zaproponował, by projekt uchwały rozpatrzeć w pkt. 13 porządku obrad, 

następnie przystąpił do procedury głosowania. 

 

Radni w programie e-sesja potwierdzili swoją obecność. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Zmiana kolejności porządku obrad i wprowadzenie do porządku projektu uchwały Rady 

Powiatu w Legionowie w sprawie określenia zadań realizowanych przez Powiat na rzecz 

osób niepełnosprawnych, finansowanych lub dofinansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości środków przeznaczonych 

na te zadania jako pkt 13. 

 

 

Wyniki głosowania 



ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (1) 

Tomasz Talarski 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

Porządek został rozszerzony. 

 Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że w związku z ustaleniem na 

poprzedniej sesji nowego składu Zarządu Powiatu Starosta Sylwester Sokolnicki złożył 

rezygnację, z pracy w Komisji Porządku Publicznego oraz Komisji Rozwoju. Ponadto, na 

ręce Przewodniczącego wpłynęły kolejne rezygnacje z pracy w komisjach oraz deklaracje 

pracy w innych. Łącznie przygotowanych zostało 6 projektów uchwał dotyczących zmiany 

składów komisji, które Przewodniczący proponuje wprowadzić do porządku obrad w 

punktach 14-19. 

 

Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania. 

Radni w programie e-sesja potwierdzili swoją obecność. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Zmiana kolejności porządku obrad i wprowadzenie do porządku projektów uchwał Rady 

Powiatu w Legionowie w sprawie zmian w składzie Komisji Porządku Publicznego, Komisji 

Budżetowej, komisji Rozwoju oraz Komisji  Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych jako pkt. 

14-19. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (2) 

Janusz Majewski, Tomasz Talarski 

 

Porządek został rozszerzony. 

 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że w okresie między sesjami na ręce 

Przewodniczącego Rady poza wcześniej wymienionymi pismami (wniosek Starosty oraz 

pisma radnych) wpłynęły  następujące pisma: 

- uchwała Nr 66/2020 Zarządu Powiatu w Legionowie z dnia 14 kwietnia 2020 r. w sprawie 

przedstawienia Radzie Powiatu w Legionowie „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 

2019” - uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu,  

- uchwała Rady Gminy Radziejowice w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Gminy 

Radziejowice dotyczącego dramatycznej sytuacji w gospodarce odpadami w Gminie 

Radziejowice, a także konieczności podjęcia niezwłocznych działań legislacyjnych oraz 



organizacyjnych w sferze funkcjonowania gospodarki odpadami komunalnymi w Polsce - 

uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu, 

- sprawozdanie z działalności Centrum Integracji Społecznej w roku 2019 - korekta części 

III - załącznik nr 5 do niniejszego protokołu,  

- uchwała Nr Wa.195.2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Warszawie z dnia 24 kwietnia 2020 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 

Zarząd Powiatu w Legionowie sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu Legionowskiego 

za 2019 rok. 

Przewodniczący dodał, że powyższa uchwała będzie przytoczona na następnej sesji 

podczas omawiania sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Legionowskiego za 2019 

rok. 

 Przewodniczący poinformował zebranych, że zaprosił na sesję Panią Sylwię Patejuk 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Legionowie z prośbą o przedstawienie  aktualnego 

stanu sanitarnego w powiecie legionowskim. 

 Pani Sylwia Patejuk omówiła aktualny stan sanitarny powiatu legionowskiego. 

Informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 Przewodniczący podziękował za informacje i za ogromny wkład pracy zwłaszcza w 

czasie pandemii. 

 

4. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty 

Legionowskiego. 

 

 Sprawozdanie o pracach Zarządu Powiatu w Legionowie oraz informację o 

działaniach prowadzonych przez komórki organizacyjne Starostwa Powiatowego w 

Legionowie otrzymali wszyscy radni. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 Starosta omówił następujące kwestie, ujęte w prezentacji, która  stanowi załącznik 

nr 8 do niniejszego protokołu: 

- przywrócona została pełna praca Starostwa Powiatowego w Legionowie. W pełnym 

zakresie pracuje Biuro Obsługi Mieszkańca i Wydział Komunikacji przy zachowaniu 

procedur sanitarnych zapewniających bezpieczeństwo pracowników oraz interesantów, 

- powiat wyposaża  swoje jednostki ( np. DPS „Kombatant”, NZOZ Legionowo, Przedszkole 

Specjalne) w niezbędny sprzęt do ochrony osobistej i do dezynfekcji. W geście solidarności 

powiat przekazał do Mazowieckiego Centrum Medycznego pomoc rzeczową w postaci 

zakupionych maseczek i rękawiczek, 

- w ramach projektu „Zdalna Szkoła - wsparcie Ogólnopolskiej Sieci Edukacyjnej w 

systemie kształcenia zdalnego„ powiat uzyskał grant w wysokości ok. 80 tys. zł. Za 

pozyskane środki zakupiony został sprzęt do zdalnej nauki dla poszczególnych jednostek:  

3 laptopy dla Liceum Ogólnokształcącego w Stanisławowie Pierwszym, 19 tabletów dla 

Powiatowego Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Legionowie, 14 tabletów i jedno 

stanowisko z dostępem do mobilnego internetu dla LO im. M. Konopnickiej w Legionowie, 

10 tabletów i 10 stanowisk z dostępem do mobilnego internetu dla Powiatowego Zespołu 

Szkół Ponadpodstawowych w Serocku, 

- trwają prace związane z przebudową pomieszczeń w budynku B Starostwa przy ul. 

Sikorskiego 11, na potrzeby Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności, 

- odbył się przetarg nieograniczony na przebudowę drogi powiatowej w miejscowości 

Karolino,  

- powiat wspólnie z PUP przygotował ankietę/zgłoszenie na konferencje on line  dla 

przedsiębiorców z terenu powiatu legionowskiego. 

Starosta podziękował Pani Elżbiecie Szczepańskiej oraz radnemu Przemysławowi 

Cichockiemu za zaangażowanie się w działalność na rzecz przedsiębiorców. 

Następnie Starosta poinformował, że: 

-  zakończyła się budowa siedziby Straży Pożarnej w Legionowie, wkrótce Komenda PSP 

będzie działała w pełnym zakresie (radnym przedstawiony został film pokazujący 

inwestycję). 

- trwają prace projektowe modernizacji wałów p/powodziowych. 

 



 Radna Agnieszka Borkowska zapytała jaki typ sygnalizacji zastosowany zostanie  w 

przebudowanym  przejściu dla pieszych w ul. Sobieskiego przy skrzyżowaniu z                      

ul. Zwycięstwa. Jeśli to możliwe Pani Borkowska poprosiła o odpowiedź drogą mailową. 

Następnie radna zapytała, czy w ramach projektu będzie można złożyć  wniosek o 

dodatkowe przejście dla pieszych?  

  Starosta Sylwester Sokolnicki odpowiedział, że nie wszystkie środki zostały 

zaangażowane, w związku z czym można złożyć wniosek i jeśli Zarząd uzna, że jest to 

zadanie priorytetowe rozważy realizację wniosku. 

Kolejne pytanie zadane przez radną Agnieszkę Borkowską dotyczyło dokumentacji 

projektowej na przebudowę skrzyżowania ul. Suwalnej z ul. Olszankową w Legionowie, czy 

wiadomo już, czy  będzie  to  sygnalizacja czy  rondo?  

 Starosta Sylwester Sokolnicki odpowiedział, że przygotowana została koncepcja, 

która zawiera trzy rozwiązania: od najprostszego i najtańszego do skomplikowanego i 

kosztownego. Koncepcja wysłana została do urzędu miasta Legionowo i wróciła z 

adnotacją, że miasto jest za rozwiązaniem najprostszym i najtańszym, tj. światłami. 

 Radna Agnieszka Borkowska zapytała również, jakiej miejscowości dotyczy budowa 

chodnika w drodze powiatowej 1802W? 

 Starosta Sylwester Sokolnicki odpowiedział, że chodnik będzie budowany w 

miejscowości Dębe. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą, by w momencie gdy pytanie będzie 

wymagało pisemnej odpowiedzi, osoba, która zobowiązuje się do jej udzielenia na tyle 

wyraźnie to artykułowała, by umieścić zapis w protokole, celem uniknięcia niedomówień. 

 Starosta Sylwester Sokolnicki doprecyzował, że pisemna odpowiedź udzielona 

zostanie radnej Agnieszce Borkowskiej na pytanie o przebudowę przejścia dla pieszych w           

ul. Sobieskiego przy skrzyżowaniu z ul. Zwycięstwa. 

 Radny Mirosław Kado nawiązując do poruszonej wcześniej kwestii przebudowy 

skrzyżowania ul. Suwalnej z ul. Olszankową w Legionowie, powiedział, że dopóki nie 

powstanie „alternatywna ulica  w Al. Róż”, za którą radny zawsze optował, ulica Suwalna 

jest naturalną obwodnicą przebudowanej drogi krajowej, dlatego dziwi radnego odpowiedź 

miasta, że najlepszym rozwiązaniem będzie sygnalizacja świetlna. Zdaniem radnego 

najlepsze byłoby takie rozwiązanie, które udrożni ruch.  

5. Informacja Powiatowego Biura ARiMR na temat wykorzystania środków 

będących w dyspozycji Agencji przez mieszkańców Powiatu Legionowskiego. 

Powyższą informację, którą otrzymali wszyscy radni  przedstawiła Pani Agnieszka 

Bąk,  Kierownik Powiatowego Biura Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w 

Legionowie. Informacja stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Do sprawozdania nie zgłoszono pytań. 

6. Zadania, cele i zakres działania opieki społecznej na terenie powiatu - 

sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. 

Pani Magdalena Jagnyziak Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Legionowie przedstawiła  sprawozdanie z działalności PCPR-u za 2019 rok. Sprawozdanie 

otrzymali wszyscy radni. 

Sprawozdanie  z działalności PCPR-u za 2019 rok stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

 Radna Agnieszka Borkowska zapytała, do kiedy powiat musi odebrać 10 dzieci 

umieszczone w pieczy  zastępczej w powiecie gostynińskim? 

 Pani Magdalena Jagnyziak odpowiedziała, że najlepszym momentem na dokonanie 

zmiany dla dzieci i zapewnienie im opieki w innej placówce byłby koniec wakacji, ponieważ 

związane to jest również ze zmianą szkoły.  

 

 

 

 



7. Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej „Kombatant” w 

Legionowie za rok 2019. 

 

Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej „Kombatant” w Legionowie 

za 2019 rok, które otrzymali wszyscy radni przedstawiła Pani Anna Kaczmarek, Dyrektor 

Domu Pomocy Społecznej „Kombatant” w Legionowie. 

Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej „Kombatant” w Legionowie za rok 

2019 stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu. 

 Radna Agnieszka Borkowska zapytała czy wszyscy pracownicy mają negatywne 

testy, czy wyjaśniła się sprawa testu, który zaginął? 

 Pani Anna Kaczmarek odpowiedziała, że próbka zaginęła, w związku z czym test 

będzie musiał być powtórzony, przy czym  pracownik czuje się dobrze, a u wszystkich 

pozostałych pracowników  testy wyszły negatywne.  

 Na pytanie Przewodniczącego  Rady od kiedy zmieniły się zasady naliczania opłat 

za pobyt w placówce, Pani Dyrektor odpowiedziała, że od 2004 roku. Osoby, które 

przebywają w placówce na tzw. starych zasadach płacą 70% swojego wynagrodzenia, 

pozostałą kwotę  pokrywa urząd wojewódzki (do kwoty ustalonej przez starostę tj. 

miesięcznego kosztu utrzymania).Na nowych zasadach mieszkaniec pokrywa 70% kosztów 

pobytu, pozostała kwotę pokrywają, w zależności od sytuacji dochodowej, małżonek, dzieci 

lub gmina, z której mieszkaniec przybywa, albo inna (daleko spokrewniona lub obca) 

osoba, jeżeli wyrazi na to dobrowolną ochotę. Jeśli mieszkaniec nie ma rodziny, bądź 

rodzina nie może pokryć kosztu pobytu, opłatę wnosi OPS z terenu, z którego pochodzi 

mieszkaniec. 

Kombatanci( bo jeszcze są takie osoby w placówce)zwolnieni są z opłat, ich pobyt finansuje 

urząd wojewódzki. 

 

8. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Legionowskiego z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2019 roku”. 

  

 Powyższe sprawozdanie omówił Pan Mirosław Pachulski, Naczelnik Wydziału Spraw 

Społecznych. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Do sprawozdania nie zgłoszono pytań i uwag. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

uczczenia 30. rocznicy odrodzenia samorządu terytorialnego w Polsce. 

 

 Przewodniczący Rady przypomniał, że na dzień 27 maja przypada Dzień Samorządu 

Terytorialnego. Tego dnia w 1990 roku odbyły się pierwsze wolne wybory samorządowe. 

W tym roku obchodzimy 30 rocznicę tego wydarzenia.  

Przewodniczący powiedział, że uznał, iż rocznica ta warta jest by się nad nią pochylić i 

uczcić przyjęciem zaproponowanego stanowiska.  

Przewodniczący odczytał stanowisko Rady Powiatu w Legionowie w sprawie uczczenia 30. 

rocznicy odrodzenia samorządu terytorialnego w Polsce. 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania. 

 

Radni w programie e-sesja potwierdzili swoją obecność. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie uczczenia 30. 

rocznicy odrodzenia samorządu terytorialnego w Polsce. 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 



Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

 

Uchwała Nr 150/XVIII/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie uczczenia 30. rocznicy 

odrodzenia samorządu terytorialnego w Polsce, została podjęta i stanowi załącznik nr 12 

do niniejszego protokołu. 

 

 Przewodniczący poinformował, że zobowiązany jest do podania uchwały do 

publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo przyjęty, co niezwłocznie uczyni. 

Powyższa uchwała  pojawi się na stronie powiatu, jak i stronach podmiotów, z którymi 

powiat ma podpisane stosowne umowy. 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

upamiętnienia 100. rocznicy urodzin Jana Pawła II. 

 

 Przewodniczący Rady odczytał stanowisko Rady Powiatu  w sprawie upamiętnienia 

100. rocznicy urodzin Jana Pawła II, dodając, że po konsultacjach z radnymi wprowadził 

do stanowiska drobne korekty stanowiące autokorektę do przedłożonego radnym projektu 

uchwały. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag i pytań w związku z czym Przewodniczący 

przystąpił do procedury głosowania. 

 

Radni w programie e-sesja potwierdzili swoją obecność. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie upamiętnienia 100. 

rocznicy urodzin Jana Pawła II. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon Durka, Anna Gajewska, 

Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Grzegorz 

Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, 

Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Aleksandra Bednarek 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

 

Uchwała Nr 151/XVIII/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie upamiętnienia 100. 

rocznicy urodzin Jana Pawła II, została podjęta i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu. 

 

 Przewodniczący poinformował, że tak jak przy poprzedniej uchwale zobowiązany 

jest do podania uchwały do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo przyjęty. 

Powyższa uchwała  pojawi się na stronie powiatu, jak i stronach podmiotów, z którymi 

powiat ma podpisane stosowne umowy. 



11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę Nr 106/XIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 23 grudnia 2019 

r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2020. 

 

 Projekt w/w uchwały omówiła Pani Katarzyna Rembelska, Skarbnik Powiatu. 

Pani Katarzyna Rembelska poinformowała zebranych, że zmiany w planie budżetu 

Powiatu Legionowskiego na 2020 r. po podjęciu przedmiotowej uchwały dotyczą: 

- zmniejszenia planu dochodów o kwotę 18.853,00 zł i zwiększenia planu dochodów 

o kwotę 1.083.373,00 zł - plan po zmianie 115.777.246,50 zł, 

- zmniejszenia planu wydatków o kwotę 50.000,00 zł i zwiększenia planu wydatków 

o kwotę 4.857.389,00 zł - plan po zmianie 130.638.726,75 zł, 

- zwiększenia deficytu o kwotę 3.742.869,00 zł - deficyt po zmianach wynosi 

14.861.480,25 zł, który pokryty zostanie wolnymi środkami, 

- zwiększenia przychodów o kwotę 3.742.869,00 zł - przychody po zmianach wynoszą 

16.399.430,81 zł. 
Następnie Pani Skarbnik szczegółowo omówiła zmiany w planie budżetu na 2019 r. - 

zgodnie z projektem w/w uchwały. 

 Radna Agnieszka Borkowska zwróciła uwagę  na bardzo wysoką cenę, bo aż 

4.562.697,00 zł. za opracowanie dokumentacji projektowej oraz przebudowę drogi 

powiatowej Nr 1807W w Gminie Serock, na odcinku 2.3 km, co daje ponad 2 mln. zł. za 

jeden kilometr. Radna wyrazili nadzieję, że kwota ta ulegnie zmianie po weryfikacji 

kosztorysu, następnie podziękowała za informację dotyczącą przejść dla pieszych, którą 

już otrzymała na maila. 

 Przewodniczący wyraził uznanie za szybkość działania Starosty i pracowników 

Starostwa.  

 Radny Grzegorz Kubalski nawiązując do posiedzenia Komisji Rozwoju, które odbyło 

się przed sesją, powiedział, że komisja nie dysponowała wówczas informacją o kilometrażu, 

(teraz został on podany)  natomiast zdziwienie kwotą jest o tyle nieuzasadnione, że  już 

na posiedzeniu komisji była mowa o tym, że o ile przez długi czas kilometr drogi kosztował 

mln. złotych to w ciągu ostatnich lat ze względu na nawarstwienie się różnych czynników 

takich jak m.in. podwyższanie pensji minimalnej, problemów związanych z rynkiem pracy, 

wzrostem cen poszczególnych produktów niezbędnych do budowy dróg, przeciętny poziom 

ceny wynosi 2 mln. zł. za kilometr. 

Radny powiedział również, że jeśli uruchomimy przetarg w roku bieżącym, gdy zauważa 

się załamanie gospodarcze, jest szansa na niższe ceny.  

 Radny Mirosław Kado powiedział, że faktycznie kwota jest wysoka, ale w 

uzasadnieniu do projektu uchwały podane zostało, że zadanie to zakwalifikowane zostało 

do dofinansowania ze środków Funduszu Dróg Samorządowych i  Powiat Legionowski 

uzyska wsparcie w wysokości 70% kosztów kwalifikowanych zadania. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono w związku z czym Przewodniczący przystąpił do 

procedury głosowania.  

Radni w programie e-sesja potwierdzili swoją obecność. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę Nr 

106/XIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 23 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2020. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 



Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

 

Uchwała Nr 152/XVIII/2020 Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę Nr 

106/XIII/2019 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 23 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2020, została podjęta i stanowi załącznik nr 14 

do niniejszego protokołu. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu 

Legionowskiego na lata 2020 - 2035. 

 

 Projekt w/w uchwały omówiła Skarbnik Powiatu Pani Katarzyna Rembelska, 

informując, że projekt w/w uchwały w znacznej mierze jest konsekwencją zmian w 

budżecie oraz zmian dokonanych przez Zarząd Powiatu w ramach jego kompetencji - 

zostały one wykazane zarówno w załączniku Nr 1 jak i w załączniku Nr 2.  

Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt w/w uchwały jak i projekt poprzedniej 

uchwały zaopiniowane zostały pozytywnie przez Komisję Budżetową. 

 Radny Zbigniew Garbaczewski zapytał, czy w dalszym ciągu funkcjonuje niepisana 

zasada, która obowiązywała samorządy naszego powiatu, że samorząd, w której to gminie 

realizowana była inwestycja dopłacał 50% kosztów? 

 Starosta Sylwester Sokolnicki odpowiedział, że każda  pomoc ze strony gmin jest 

mile widziana, natomiast w pierwszej kolejności występujemy o środki zewnętrzne. W 

sytuacji, gdy pozyskamy 70% dofinansowania, skorzysta na tym zarówno powiat jak i 

gmina. Starosta dodał, że  biorąc pod uwagę sytuację finansową gmin, trudno będzie 

pozyskać środki, chociaż taką prośbę Starosta skierował do Burmistrza.  

 Przewodniczący zapytał, czy znana jest data kiedy dofinansowanie nastąpi? 

 Starosta Sylwester Sokolnicki odpowiedział, że w dniu jutrzejszym otwarty zostanie 

przetarg i ma nadzieję, że zostanie wyłoniony wykonawca. Wszystkie dokumenty 

niezbędne do podpisania umowy na dofinansowanie z Wojewodą Mazowieckim są w trakcie 

opracowywania. Podpisanie umowy nastąpi w najbliższych dniach. 

Więcej pytań nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady przystąpił do 

procedury głosowania. 

Radni potwierdzili swoją obecność w programie e-sesja. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2020 - 

2035. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

 

Uchwała Nr 153XVIII2020 Rady Powiatu w Legionowie zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2020 - 

2035, została podjęta i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 



13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie 

określenia zadań realizowanych przez Powiat na rzecz osób niepełnosprawnych, 

finansowanych lub dofinansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości środków przeznaczonych 

na te zadania. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że  projekt w/w uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez Komisję Budżetową. 

 Projekt uchwały omówiła Pani Magdalena Jagnyziak, Dyrektor Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Legionowie. 

Pani Dyrektor poinformowała, że rozporządzenie Rady Ministrów określa algorytm na 

podstawie którego PFRON rozdziela środki dla powiatów na poszczególne zadania. Na 

kwotę ma wpływ liczba osób niepełnosprawnych  poniżej 16 roku życia, liczba osób 

niepełnosprawnych zatrudnionych oraz  liczba osób w WTZ. Wpływ mamy na część 

dotyczącą rehabilitacji zawodowej i społecznej, bez części dotyczącej WTZ. Powyższe 

rozporządzenie w sprawie algorytmu wyznacza kwotę roczną jaką otrzymują Warsztaty 

Terapii Zajęciowej na uczestnika - w tym roku kwota ta wynosi 20.496,00 zł. na jednego 

uczestnika, czyli na WTZ przypada kwota 1.496.208,00 zł. Pozostała kwota przyznana 

przez PFRON  rozdzielana jest na rehabilitację społeczną i zawodową. Na rehabilitacje 

zawodową PCPR występuje do PUP o zapotrzebowanie na środki i na tej podstawie PUP 

zgłasza zapotrzebowanie, które w tym roku wynosi 200 tys. zł. na rozpoczęcie działalności 

gospodarczej, rolniczej albo wniesienie wkładu do spółdzielnia socjalnej,  finansowanie 

szkoleń osób niepełnosprawnych organizowanych przez PUP - 10 tys. zł., staże u 

pracodawców - 20 tys. zł.  

Społeczna Rada ds. Osób Niepełnosprawnych przy udziale PCPR pozostałe środki rozdziela  

wg. propozycji podanych w projekcie uchwały: dofinansowanie do uczestnictwa osób 

niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych - 50 tys. zł., 

dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych w komunikowaniu się  - 145.714,00 

zł., dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne 

i środki pomocnicze - 200 tys. zł., dofinansowanie sportu, kultury, turystyki i rekreacji osób 

niepełnosprawnych - 40 tys. zł. 
 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i uwag, w związku z czym Przewodniczący 

przystąpił do procedury głosowania.  

Radni w programie e-sesja potwierdzili swoją obecność. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie określenia zadań 

realizowanych przez Powiat na rzecz osób niepełnosprawnych, finansowanych lub 

dofinansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych oraz wysokości środków przeznaczonych na te zadania. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch. 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

 

Uchwała Nr 154/XVIII/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie określenia zadań 

realizowanych przez Powiat na rzecz osób niepełnosprawnych, finansowanych lub 

dofinansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 



Niepełnosprawnych oraz wysokości środków przeznaczonych na te zadania, została podjęta 

i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy, celem wprowadzenia do programu e-sesja 

projektów uchwał wprowadzonych do porządku obrad. 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian 

w składzie Komisji Porządku Publicznego. 

 

 Przewodniczący poinformował, że powyższy projekt uchwały dotyczy rezygnacji 

Starosty Sylwestra Sokolnickiego z pracy w Komisji Porządku Publicznego. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i uwag, w związku z czym Przewodniczący 

przystąpił do procedury głosowania.  

Radni w programie e-sesja potwierdzili swoją obecność. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian w składzie 

Komisji Porządku Publicznego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, 

Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (1) 

Anna Gajewska 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

 

Uchwała Nr 155/XVIII/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian w składzie 

Komisji Porządku Publicznego, została podjęta i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 

protokołu. 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian 

w składzie Komisji Porządku Publicznego. 

 

 Przewodniczący poinformował, że powyższy projekt uchwały dotyczy powołania 

Wicestarosty Konrada Michalskiego do składu Komisji Porządku Publicznego. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i uwag, w związku z czym Przewodniczący 

przystąpił do procedury głosowania.  

Radni w programie e-sesja potwierdzili swoją obecność. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian w składzie 

Komisji Porządku Publicznego. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 



Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (2) 

Janusz Majewski, Robert Wróbel 

Uchwała Nr 156/XVIII/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian w składzie 

Komisji Porządku Publicznego, została podjęta i stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 

protokołu. 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian 

w składzie Komisji Budżetowej. 

 

 Przewodniczący Rady przypomniał zebranym, że obowiązuje nas zasada, że w skład 

Komisji Budżetowej wchodzi Prezydium Rady oraz przewodniczący komisji stałych  Rady 

Powiatu. W związku z tym, radny Przemysław Cichocki zrezygnował z członkostwa w 

Komisji Budżetowej.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i uwag, w związku z czym Przewodniczący 

przystąpił do procedury głosowania.  

Radni w programie e-sesja potwierdzili swoją obecność. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian w składzie 

Komisji Budżetowej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

 

Uchwała Nr 157/XVIII/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian w składzie 

Komisji Budżetowej,  została podjęta i stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian 

w składzie Komisji Budżetowej. 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, że Wiceprzewodniczący Rady Robert Wróbel 

złożył deklarację do pracy w Komisji Budżetowej, w związku z czym proponuje uzupełnienie 

składu komisji. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i uwag, w związku z czym Przewodniczący 

przystąpił do procedury głosowania.  

Radni w programie e-sesja potwierdzili swoją obecność. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian w składzie 

Komisji Budżetowej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 



Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon Durka, Anna Gajewska, 

Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela Kownacka, Grzegorz 

Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, 

Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz 

Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

BRAK GŁOSU (1) 

Aleksandra Bednarek 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

 

Uchwała Nr 158/XVIII/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian w składzie 

Komisji Budżetowej, została podjęta i stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian 

w składzie Komisji Rozwoju. 

 

 Przewodniczący poinformował, że powyższy projekt uchwały dotyczy rezygnacji 

Starosty Sylwestra Sokolnickiego z pracy w Komisji Rozwoju. 

 Radna Aleksandra Bednarek wyraziła żal z powodu rezygnacji Starosty w pracach 

komisji, dodając, że uważa współpracę  za udaną. 

 Starosta Sylwester Sokolnicki podziękował za ten głos i zadeklarował, że będzie 

uczestniczył w posiedzeniach komisji. 

 Wicestarosta Konrad Michalski podziękował Staroście za współpracę i dodał, że 

radny Grzegorz Kubalski poprzez swój profesjonalizm nie pozwoli na „odczucie braku”. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono więcej pytań i uwag, w związku z czym Przewodniczący 

przystąpił do procedury głosowania.  

Radni w programie e-sesja potwierdzili swoją obecność. 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian w składzie 

Komisji Rozwoju. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

 

Uchwała Nr 159/XVIII/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian w składzie 

Komisji Rozwoju, została podjęta i stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian 

w składzie Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych. 

 

 Przewodniczący poinformował, że powyższy projekt uchwały dotyczy rezygnacji 

Wicestarosty Konrada Michalskiego z członkostwa w Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw 

Społecznych. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i uwag, w związku z czym Przewodniczący 

przystąpił do procedury głosowania.  

Radni w programie e-sesja potwierdzili swoją obecność. 

 



Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian w składzie 

Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

  

Uchwał Nr 160/XVIII/2020 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie zmian w składzie Komisji 

Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych, została podjęta i stanowi załącznik nr 22 do 

niniejszego protokołu. 

 

20. Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący poinformował, że do protokołu, który radni otrzymali na 7 dni przed sesją, 

nie zgłoszono w  terminie określonym w Statucie Powiatu Legionowskiego tj. 3 dni żadnych 

uwag. 

Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Powiatu. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (22) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Izabela 

Kownacka, Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (1) 

Janusz Majewski 

 

Protokół został przyjęty. 

 

21. Wolne wnioski i oświadczenia. 

 

 Radny Tomasz Talarski zwracając się do członków Zarządu Powiatu zapytał, czy 

ktokolwiek zwracał się z prośbą o wyrażenie zgody na umieszczenie reklamy wyborczej 

(plakatów wyborczych Pana Andrzeja Dudy) przy drogach powiatowych tj. przy rondzie w 

Al. Róż, Al. Legionów i przy rondzie ul. Sobieskiego/ul. Parkowa. Radny poprosił o 

odpowiedź na piśmie, czy wpłynął do Zarządu Powiatu jakikolwiek wniosek o  zajęcie pasa 

drogowego, jeśli tak to kto go złożył i kiedy oraz,  czy osoba ta została obciążona 

stosownymi opłatami  za zajęcie pasa drogowego?  

 Starosta Sylwester Sokolnicki odpowiedział, że z tego co mu wiadomo, nie wpłynął 

żaden wniosek do Zarządu Powiatu. Starosta dodał, że sprawdzi i odpowie na piśmie. 

Następnie Starosta podziękował radnym za podjęcie uchwał na dzisiejszej sesji,  zwłaszcza 

uchwały dotyczącej  uczczenia 30. rocznicy odrodzenia samorządu terytorialnego w Polsce.  



Starosta wrócił pamięcią do wydarzeń sprzed 30 lat oraz nawiązał do Dnia Matki składając 

wszystkim Mamom najserdeczniejsze życzenia.  

 Radny Mirosław Kado nawiązał do wcześniejszej rozmowy o budowie skrzyżowania 

ul. Suwalnej z ul. Nowodworską w Łajskach, mówiąc, że jego zdaniem powinna być 

zrobiona obwodnica ul. Suwalnej, by  poprowadzić ruch w kierunku Nasielska  i Nowego 

Dworu przez las.  Radny podkreślił, że w godzinach szczytu przy wyjeździe z                          

ul. Nowodworskiej w ul. Suwalną tworzy się korek,  dlatego też zwracając się do Rady i 

Zarządu Powiatu radny poprosił, byśmy  wspólnie z Marszałkiem Województwa „wzięli się 

do roboty.”  

 Radny Przemysław Cichocki nawiązując do wypowiedzi Starosty o wspólnych 

działaniach z Powiatowym Urzędem Pracy oraz wszystkimi gminami z terenu powiatu 

legionowskiego  na rzecz lokalnych przedsiębiorców, powiedział, że w dniach od 6 do 17 

maja br. prowadzona była akcja zbierania ankiet. W ankietach zawarte zostały wątpliwości 

i  pytania dotyczące: kompetencji PUP, ZUS-u, poszczególnych gmin oraz sfery prawnej. 

W chwili obecnej ankiety są opracowywane i   wspólnie z ekspertami przygotowywane są 

odpowiedzi. Radny dodał, że przedsiębiorcy  kontaktują się telefonicznie oraz drogą 

mailową z Powiatowym Urzędem Pracy, by na bieżąco uzyskać odpowiedź na wszelkie  

pytania i wątpliwości związane z możliwościami oraz  formami uzyskania wsparcia. 

 Pani Elżbieta Szczepańska, Dyrektor PUP w Legionowie poinformowała, że na dzień 

dzisiejszy wpłynęło około 7 tys. wniosków. Są to wnioski na mikropożyczki, dofinansowanie 

do wynagrodzeń dla pracowników zatrudnionych w małych i średnich przedsiębiorstwach, 

ale także w organizacjach pozarządowych i podmiotach działalności pożytku publicznego. 

5897 wniosków na mikropożyczkę złożyli mikro przedsiębiorcy, w tym  4003 wnioski 

zostały już zrealizowane, czyli wsparcie otrzymało już 64% przedsiębiorców. 671 wniosków 

wpłynęło od samozatrudnionych na  dofinansowanie kosztów prowadzenia działalności 

gospodarczej - 60% przedsiębiorców otrzymało już dofinansowanie. 270 wniosków 

wpłynęło od mikro, małych i średnich firm oraz 7 wniosków od organizacji pozarządowych 

na dofinansowanie kosztów wynagrodzenia pracowników. 

Pani Dyrektor powiedziała, że w powiecie legionowskim zarejestrowanych jest około 17 tys. 

podmiotów, że  część z nich zawiesiła działalność, a część firm jest nieuprawnionych do 

wystąpienia o wsparcie z uwagi na to, że zalegają ze składkami w ZUS czy US. Na dzień 

dzisiejszy realizowane są wnioski z 3 maja, dziennie realizowane jest około 250 - 300 

wniosków.  

Nawiązując do ankiet składanych przez przedsiębiorców Pani dyrektor powiedziała, że 

bardzo dużo jest pozytywnych informacji na temat tarczy antykryzysowej, dużo pytań 

skierowanych jest do ZUS i US. Pani Dyrektor podkreśliła, że przedsiębiorcy z terenu 

naszego powiatu są dobrze poinformowani jak wypełniać wnioski.  

Ponadto sukcesywnie uruchamiane są nabory na formy aktywizacji zawodowej, w pierwszej 

kolejności uruchomione zostały staże i zatrudnienie w ramach prac interwencyjnych. W 

kolejnym etapie uruchomiony zostanie nabór wniosków na dotacje, czyli środki na 

rozpoczęcie własnej działalności gospodarczej. 

 Radna Izabela Kownacka nawiązała do wcześniejszych wypowiedzi dotyczących 

skrzyżowania ul. Nowodworskiej z ul. Suwalną i zapytała, czy przeprowadzone zostało 

badanie natężenia ruchu o czym wielokrotnie była mowa i   na jakim etapie jest badanie? 

Jakie są plany, bowiem  droga ta w godzinach szczytu jest zakorkowana.  

Radna zapytała również kiedy możliwe jest wybudowanie progu zwalniającego przy szkole 

w Łajskach? 

 Starosta Sylwester Sokolnicki odpowiedział, że jeśli chodzi o skrzyżowanie                

ul. Suwalnej z ul. Nowodworską, zrobione zostało badanie ruchu, analiza jest dostępna do 

wglądu. 

Na bazie badania powiat wystąpił do zarządcy drogi, czyli Mazowieckiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich  z propozycją przebudowy skrzyżowania, że powiat weźmie na siebie 

obowiązek wykonania  dokumentacji, natomiast inwestycja wykonana zostanie 

samodzielnie przez MZDW lub przy udziale powiatu. 

Starosta dodał, że stanowisko wysłane zostało w lutym lecz do tej pory nie ma odpowiedzi, 

kontakt jest utrudniony nie tylko ze względu na pandemię ale również z uwagi na zmianę 

na stanowisku Dyrektora MZDW. 



Odpowiadając na pytanie dotyczące bezpiecznego przejścia przy szkole w Łajskach również 

wykonana została analiza ruchu i na jej bazie wykonana zostanie  organizacja ruchu. 

Starosta powiedział, że w tej chwili nie może zagwarantować czy inwestycja zostanie 

zrobiona w tym roku. Najpierw należy zrobić projekt organizacji ruchu dopiero 

zabezpieczyć środki na ten cel, chyba że pojawia się oszczędności z realizowanych 

inwestycji. 

 Radna Aleksandra Bednarek zapytała ilu przedsiębiorców odpowiedziało na ankietę, 

i na kiedy planowana jest telekonferencja? 

 Dyrektor PUP Pani Elżbieta Szczepańska poinformowała, że odpowiedzi na pytania 

zostaną przygotowane wspólnie przez  PUP, ZUS i US w formie broszurki, która rozesłana 

będzie do wszystkich przedsiębiorców, którzy tę ankietę złożyli. Ankiety wysłane zostały 

do 680 przedsiębiorców, a zwrotów było 46.  

 Radny Przemysław Cichocki dodał, że równolegle działa infolinia w PUP, gdzie  

przedsiębiorcy zadają szereg pytań i uzyskują niezbędne  informacje. 

Co do samej formuły prowadzona jest dyskusja,  padła propozycja zorganizowania 

webinarium ale odpowiedź może być  udostępniona na stronie internetowej, głownie chodzi 

o  skuteczność by przedsiębiorcy uzyskali informacje. 

 Radna Aleksandra Bednarek powiedziała, że interaktywne dotarcie do 

przedsiębiorców będzie miało większy zasięg niż forma broszury. 

 Radny Przemysław Cichocki powiedział, że odpowiedzi udostępnione będą na stronie 

PUP i Starostwa Powiatowego, by przedsiębiorcy mieli szerszy wgląd. 

Radny dodał, że przedsiębiorcy sprawnie poradzili sobie z wnioskami dzięki kontaktowi z 

PUP. 

 Pani Elżbieta Szczepańska powiedziała, że jest w kontakcie z przedstawicielami  ZUS 

i US, którzy chętnie wezmą udział i odpowiedzą. Jest możliwość zorganizowania 

webinarium i dodała, że webinarium może być udostępnione wszystkim przedsiębiorcom, 

którzy wysłali ankietę. 

Pani Dyrektor powiedziała, że przedsiębiorcy cały  czas składają  wnioski na mikropożyczki 

i dofinansowania, i że przez cały czas przedsiębiorcy są informowani i nabywają nową 

wiedzę. Dodatkowo przedsiębiorcy składają wnioski na dofinansowanie do wynagrodzeń 

albo na dofinansowanie do prowadzonej działalności gospodarczej. 

 Radny Przemysław Cichocki uzupełniając wypowiedź przedmówcy powiedział, że 

wideo poradnik mógłby być udostępniony na kanale naszego powiatu oraz na Facebooku. 

 Radny Tomasz Talarski nawiązując do odpowiedzi, jaką otrzymał od Pana Artura 

Stankiewicza „w sprawie programu Czyste Powietrze i utworzenia punktu konsultacyjnego 

w Starostwie Powiatowym, w którym to napisał, że w połowie maja Pani Agnieszka 

Michalska Dyrektor Biura  prosiła o kontakt,  zapytał czy Pan Artur Stankiewicz 

skontaktował się z Panią Agnieszką i jaki jest wynik tego kontaktu”? 

 Członek Zarządu Artur Stankiewicz odpowiedział, że jak tylko będzie miał stosowną 

informację, radny zostanie powiadomiony. Z uwagi na pandemię kontakt w chwili obecnej 

jest utrudniony. 

Następnie Pan Artur Stankiewicz poinformował zebranych, że w dniu dzisiejszym mija 70 

rocznica zamordowania przez komunistów rotmistrza Witolda Pileckiego. Rotmistrz zginął 

w więzieniu przy ul. Rakowieckiej w Warszawie. Radny zachęcił wszystkich do zapoznania 

się z sylwetką rotmistrza Witolda Pileckiego. 

 Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski przypomniał o obowiązku złożenia do 30 

maja br. oświadczeń majątkowych, również związanych ze zmianą stanowisk. 

Przewodniczący poinformował, że następna sesja odbędzie się w przewidzianym terminie 

tj. dniu 29 czerwca 2020 r.  

 Przewodniczący poinformował również, że  wszystkie informacje związane z pracą 

Rady, komisji oraz wszelkie materiały  przesyłane są  do radnych za pośrednictwem 

skrzynek mailowych założonych na domenie Starostwa Powiatowego. Jeśli radni mają 

problem z odbiorem wiadomości, proszeni są o zgłoszenie do Biura Rady. 

  

 

 

 



22. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 Obrady XVIII Sesji zwyczajnej VI kadencji Rady Powiatu w Legionowie zamknął 

Przewodniczący Rady Leszek Smuniewski. 

 

 

  

Przewodniczący 

Rady Powiatu w Legionowie 

  

Przygotował(a): Małgorzata Storm  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


